
 

 
 Nadace OKD č.7/ červenec a srpen 2016

 
  
  EDITORIAL

 

 
Festivaly už nejsou to, co bývaly.
  
 Vždycky jsem byla velkým fanouškem jakýchkoliv akcí, které pořádají samy neziskovky. 
Rovněž jsem zastáncem toho názorů, že organizátor má akci připravit s hlubší myšlenkou. 
Už jsou pryč doby, kdy veřejné akce byly jen o hudbě a pivu. Lidé žádají mnohem více. Víc 
netradiční zábavy, víc delikates, chtějí více pomáhat….
  
 Pro ty z vás, kteří stále přemýšlí jak oživit svou akci, mám jeden tip. Mě osobně se líbí 
myšlenka výběru vstupného, které jde neziskovce nebo konkrétní hendikepované či 
nemocné osobě. ROCKTHERAPY v Orlové tento záměr drží již 8 let a letos můžete 
pomoci lidem s roztroušenou sklerózou. Když jsme se loni při předávání výtěžku zeptali tří 
zrakově postižených žen, jak hodlají naložit s tímto darem, potěšila mne odpověď jedné 
z nich, že polovinu peněz věnuje postiženým dětem.
  
 Co víc už dodat, jen buď dobrý.
  
 
Karolína Preisingerová
ředitelka Nadace OKD
 

     
  
  
   OSOBNOST MĚSÍCE 
  
  
 
  Sweetsen fest  

 Festival Pod svícnem neboli umělci potřebným, proběhl v letošním roce již pošesté, a to v rámci 13. 
ročníku frýdecko- místeckého festivalu Sweetsen fest (22. 6. – 25. 6. 2016). Projekt měl díky upravenému
 konceptu za úkol spojit několik generací s cílem podpory dobročinných sbírek. S podporou Nadace 
OKD byla jako v předešlých letech vystavěna krytá scéna Šapito a v ní pak probíhaly workshopy a 
talentové kurzy pro děti. Dále se díky poskytnutým financím povedlo zajistit opět bezbariérovost 
festivalového areálu.
 
 Petr Korč (PK)
 Ředitel a duchovní otec největšího benefičního festivalu ve Frýdku- Místku – Sweetsen festu. Narodil se 
ve Frýdku- Místku. Studoval na Vysoké škole ekonomické v Praze. Po studiích se vrátil do svého rodného
 města a s rodinou postupně vybudoval Dům Pod Svícnem, kde provozuje antikvariát a galerii.
  
Milan Anděl (MA)
 Milan Anděl spoluorganizátor Sweetsen festu. Studoval v Ostravě. Je zakladatelem a majitelem 
grafického a designového studia ve Frýdku- Místku.  
  
 
 
 

http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/pro-region
http://www.nadaceokd.cz/
http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/pro-evropu
http://www.nadaceokd.cz/cs/granty/grantove-programy/srdcovka
http://www.facebook.com/NadaceOKD


   

 

 

 

 

 
 
 
 Jak jste se dostal k organizaci Sweetsen festu a jak dlouho v něm působíte?
 

PK: Stojím u Sweetsen festu úplně od začátku. Letos už máme 13 ročník, ale začali 
jsme jako jednodenní malá akce pro 3 frýdecké kapely v zahradě Národního domu. 
Akce měla obrovský úspěch. Bylo tam přes tisíc návštěvníků, tak jsme začali uvažovat, 
co s tím, protože nic podobného se ve městě nedělo. Kultura tady nefungovala, jak by 
podle nás fungovat měla. Takže jsme se přesunuli do většího areálu a ten jsme měnili 
ještě jednou, až jsme se dostali sem do areálu Slezanu. Postupně přibývaly scény, dny a
 pořád se ten program celý rozšiřoval, až z toho nakonec vznikla ta benefice pro 3 
organizace, 4 dny a 6 scén. Vlastně je to taková multižánrová záležitost, která oslovuje 
všechny žánry, všechny skupiny umělců a už i všechny skupiny obyvatel od dětí až po 
důchodce. Takže jsem u toho od začátku a musím říct, že před 13 lety bych si ani v těch
 nejdivočejších snech nedokázal představit, jak to bude vypadat dnes.
 MA: V roce 2008 jsem byl součástí festivalu jako brigádník a vypadla nám úplně 
elektřina. Tak jsem to začal nějak krizově řídit a shánět různé agregáty a ta následná 
spolupráce sama přirozeně vyplynula.

  
Které organizace festival podpořil a proč zrovna tyto?
 

PK: Nejdříve jsme začali spolupracovat s ADROU, pak přibyla organizace Podané ruce 
a nakonec se přidala Charita Frýdek- Místek. Takže peníze, které se tady vyberou, se 
využijí na podporu činnosti přímo ve městě (terénní služba REBEL, Dům pokojného stáří
 aj.) Úplně přirozeně ty organizace přibývaly samy léty a dneska už jsou tři. Bylo a je to 
tak, že je festival rozdělen do tří částí, zahájení a první festivalový den je pro 
Charitu, pátek má tradičně ADRA a sobota bývá pro Podané ruce.

 
Jak byste zhodnotil letošní rok? Je v něčem jiný oproti tomu loňskému?

PK: Máme za sebou jeden z nejlepších ročníků a to i návštěvností, protože v noci 
z pátku na sobotu se tady točilo tisíce a tisíce návštěvníků. A myslím si, že zlom nastal 
právě v tom, že dneska už je festival, naprosto přirozenou součástí města. Protože to 
zahájení se symfonickým orchestrem a třemi skupinami včetně Reného Součka, který je 
autorem Frýdecko- Místecké hymny, je takovým spojením té neoficiální části festivalu 
oficiálně s městem.
 MA: Já bych jen dodal, že díky Nadaci OKD se podařilo za posledních 5 let nalákat 
hodně dětí.  Slabá stránka festivalu bylo to odpoledne, kdy tady bývalo prázdno a díky 
tomu, že Nadace OKD do toho vstoupila, tak začali chodit rodiny s dětmi a druhým 
rokem jsou výzvou i senioři, protože je to poslední nejméně pokrytá skupina.

  
Kde se vzala myšlenka benefičního festivalu?
 

PK: Vzniklo to naprosto přirozeně. Celý festival, má podtitul Frýdek- Místek sobě. Je to o
 tom, že tady vystupují pouze umělci s vazbou na město a všichni se chtěli na festivalu 
podílet. My jsme na začátku vůbec neřešili nějaké honoráře, ale pak nám to přišlo 
hloupé, když tady chodili lidé, že by i zaplatili vstupné. Zároveň jsme si říkali, že chceme 
zůstat unikátní. No a napadlo nás, že bychom ty peníze mohli vrátit do města. Takže 
jsme začali oslovovat Frýdecko- Místecké pobočky humanitárních a charitativních 
organizací. Pak se to začalo rozvíjet a částky začaly naskakovat, když chodili rodiny 
s dětmi a když se přidalo zahájení v hale. Takže to zraje velice přirozeně.

  
Co plánujete pro další ročník festivalu?
 

PK: Příští rok musíme vymyslet program, který bude odpovídat tomu, že město slaví 750
 let od první zmínky. Takže už i s městem plánujeme, že by akce měla mít nějaké 
vyvrcholení. Určitě se bude dít i něco před festivalem a chtěli bychom ještě více 
vyšperkovat zahajovací koncert v hale. A do velkého budoucna nás pořád láká 
představa sportovní exhibice, protože je tady spousta zajímavých sportovců. Myšlenek je
 velké množství, ale je to opravdu hluboká budoucnost. 
 MA: nahlas jsme se bavili o myšlence maratonu od pramene Ostravice přes Beskydy 
s dokončením tady ve Frýdku- Místku.

  
 

 



 
 
Co Vás letos nejvíce potěšilo?
 

PK: Je to tak, že tady je ta hymna. Protože je to trochu pankeřina. Prostě fajné město je, 
bylo a bude.

  
  
    POZVÁNKA 
  
  
 
  Iniciativa dokořán- Festival Dokořán  

   

 I letos se můžete těšit na dva dny skvělé muziky v tradičním termínu začátkem srpna, a to 
konkrétně 5. a 6. srpna 2016. Projekt Region Dokořán 2016, jehož součástí je právě 
Festival Dokořán, je tady pro udržení stabilní kulturní scény v Karviné, posilování 
mezilidských vztahů a sbližování obyvatel různých skupin, pořádáním pestrých a mezi- 
žánrových akcí. Heslem pro rok 2016 je PESTROST, která symbolizuje širokou škálu aktivit.
 Vice informací také naleznete na  www.iniciativadokoran.cz

 

  
  
 
  ROCKTHERAPY 2016  

   

 27. 8. 2016 proběhne již 8. ročník ROCKTHERAPY. Jako už několik let i letos chtějí 
pořadatelé pomáhat a zároveň se bavit. Návštěvníci festivalu zaplacením vstupného 
(povolená veřejná sbírka), podpoří tři „Tváře projektu“. Tentokrát jsou to pacientky 
s roztroušenou sklerózou. Těšíme se, že veřejnost opět prožije pěkný festivalový den 
s rockovou muzikou, pobaví se při volbě „MISSáka Rocktherapy“ a přispěje na dobrou věc.
 Více informací také naleznete na www.rocktherapy.cz

 

  
  
 
  Letní pohádky a promenádní koncerty  

   

 Děti, rodiče, prarodiče a seniory zve MKS Havířov na pohádky pro děti i koncerty dechové 
hudby, které budou realizovány během letních prázdnin. Konkrétně v srpnu jsou připraveny
 dvě neděle a to 14. a 28. srpna, kde můžete vidět divadlo Zlín a jejich Rákosníčka nebo si 
poslechnout cimbálovou muziku v podání Grande Moravia. Cílem je sblížit všechny lidi bez 
rozdílu věku. Akce jsou zdarma a uskuteční se v parku za Kulturním domem Radost, 
v případě nepřízně počasí budou přesunuty do prostor sálu KD Radost v Havířově.
 Více informací také naleznete na www.mkshavirov.cz

 

  
  
   PODPOŘILI JSME 
  
  
 
  TJ Jäkl Karviná  

   

 V sobotu 9. 7. 2016 proběhl Městský běžecký závod v Karviné, který byl spojen 
s Mistrovstvím Veteránů v silničním běhu. Závodu se zúčastnilo kolem 200 běžců, 
přičemž nejstaršímu účastníkovi bylo 89 let a celý 11 km okruh uběhl. TJ Jäkl Karviná je 
atletickým oddílem, který zaštiťuje celou škálu atletických disciplín a pořádá mnoho 
sportovních závodů v okrese. Cílem letošního roku bylo přilákat více rekreačních běžců i 
z řad seniorů a hlavně udržet u sportování ty nejmenší. Bez činnosti atletického oddílu by 
mohlo dojít ke ztrátě běžeckých závodů a povědomí o našem městě v atletických kruzích 
po celé České republice i Polsku. I díky tomu je Nadace OKD ráda, že tento projekt může 
podporovat celoročně.

 

  

http://www.dokoran.info/festivaldokoran.php
http://www.rocktherapy.cz
http://http://www.mkshavirov.cz/detail/392-letni-pohadky-a-promenadni-koncerty/
http://http://www.mkshavirov.cz/detail/392-letni-pohadky-a-promenadni-koncerty/


  
  
 
  Basketbalový kemp s Markem Stuchlým  

   

 Letos se konal již 4. ročník tohoto výjimečného kempu. Děti zde měly možnost zdokonalit 
své basketbalové dovednosti a vyměňovat si mezi sebou zkušenosti. Cílem projektu bylo 
především podpořit ty nejmenší za pomoci hráčů ligového týmu Kooperativa NBL NH 
Ostrava. Účastníci kempu zažili poslední červencový týden spoustu zábavy a naučili se 
nové či zdokonalili staré basketbalové techniky. Jedním z trenérů a hlavní organizátor byl 
tradičně Marek Stuchlý, který dohlíží nejen na tréninky, ale především na to, aby se děti na 
kempu bavily a mělo to pro ně smysl. K dispozici měli malí basketbalisti halu, menší hřiště, 
venkovní nafukovací bazén, vířivku a plně vybavenou posilovnu. Za nadační příspěvek byly 
pořízeny basketbalové míče a částečně hrazena strava pro všech 110 dětí.   

 

  
  
 
  Velká cena Frýdku- Místku – O pohár Nadace OKD  

   

 Od roku 2014 až po ten letošní se díky podpoře Nadace OKD uskutečnila soutěž Velké 
Ceny Frýdku- Místku v požárním útoku neboli cena „O pohár Nadace OKD“. Letošní soutěž
 se konala 9. 7. 2016 a zúčastnit se mělo nahlášených 39 týmů, ale účast se rozrostla na 
celých 45 týmů z celého Moravskoslezského kraje. Finanční příspěvek od nadace byl 
využit na nákup pohárů a medailí pro vítězná družstva. Pro družstva i diváky bylo zajištěno 
bohaté občerstvení, a ačkoliv to vypadalo na déšť, počasí nakonec bylo všem dobrovolným 
hasičům nakloněno.
 Vítězi Velké ceny Frýdku - Místku se stali: Za ženy SDH Albrechtice a za muže SDH Frýdek 
B.

 

  
  
   SOUTĚŽ 
  
  
 
  Zakvízuj si s Nadací a buď s námi nad věcí  

 

Připravili jsme pro Vás krátký zábavný kvíz, ve kterém máte možnost za pár jednoduchých otázek vyhrát milé 
nadační ceny přímo od nás. 
 Kvíz můžete vyplnit na odkazu: https:// nadacni- kvizovani.vyplnto.cz/
 nebo zaslat odpovědi společně s kontaktními údaji (Jméno, e- mail, adresa, telefon) do 31.8.2016 na e- mail 
tumova@nadaceokd.cz
 
1)Vyberte správné logo Nadace OKD
 

 
 
          A          B          C
  
2) Kolik jsme podpořili projektů od roku 2008?
      a) 2147
      b) 3582
      c) 15556
  
3) Jaké máme grantové programy?
      a) Pro Evropu, Pro Zdraví, Pro Budoucnost, Pro Děti, Srdcovka
      b) Pro Region, Srdcovka, Pro Evropu
      c) Pro Region, Srdečnice, Pro Zdraví
  
  
   

https://nadacni-kvizovani.vyplnto.cz/
https://nadacni-kvizovani.vyplnto.cz/
https://nadacni-kvizovani.vyplnto.cz/
https://nadacni-kvizovani.vyplnto.cz/
https://nadacni-kvizovani.vyplnto.cz/
mailto:tumova@nadaceokd.cz


   
 
 
4) Co znamená tento obrázek?
 

 
  
     a) Předloha pro pečení perníčků ke grantu NOKD
     b) Logo minigrantu Srdcovka
     c) Logo Nadace OKD 
 
 
 

  
  
5) Jaké je heslo naší Nadace?
       a) Život je těžký, ale s námi lehčí
       b) Ze země pro zemi 
       c) Život má mít hloubku 
 
 6) Od kterého roku nadace funguje?
       a) 2008
       b) 1952
       c) 2010
  
  
Své odpovědi společně s kontaktními údaji (Jméno, e- mail, adresa, telefon) zasílejte do 31. 8. 2016 na e- 
mailovou adresu tumova@nadaceokd.cz a do předmětu uveďte KVIZ, nebo můžete všechny otázky jednoduše 
vyplnit na https:// nadacni- kvizovani.vyplnto.cz/. Do slosování budou zařazeni pouze ti, kteří odpoví na 
všechny otázky správně. Vylosováno bude celkem 5 vítězů.

 

  
  
    CO SE DĚJE V NADACI 
  
  
 
  Nová členka nadačního Týmu  

   

 Dobrý den, jmenuji se Kateřina Tůmová Blablová. Jsem novou členkou týmu Nadace a mou hlavní 
náplní je administrace projektu Srdcovka, komunikace, správa sociálních sítí a webových stránek.
 Vystudovala jsem vysokou školu se zaměřením na média a marketingovou komunikaci. Po škole 
jsem byla přesvědčená, že chci pomáhat ostatním a tak jsem začala pracovat, jako pracovník v soc.
 službách v nízkoprahovém klubu a současně jsem si přivydělávala jako lektor ekologické výchovy. 
Když však přišla nabídka z nadace, měla jsem jasno, protože jsem o takové práci už delší čas snila.
 Mou velkou vášní je fotografování, pořádání různých akcí, sport, knihy a naši rodinní mazlíčci 
labradorka Zlatuše a maltezský psík Mazlík.

 

  
   Copyright (c) 2009 Nadace OKD. Najdete nás na Facebooku www.nadaceokd.cz 
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